



MILITARY ORDINARIATE OF CANADA
ORDINARIAT MILITAIRE DU CANADA

COMMUNION DURING LITURGIES OF THE WORD
COMMUNION DURANT LES LITURGIES DE LA PAROLE

GENERAL NORMS - NORMES GÉNÉRALES

1. It has been brought to my attention that chaplains wish for some clarification on to the diocesan policy regarding the distribution of Holy Communion during Liturgies of the Word.
 2. Given the obligation of the faithful to participate in the Sunday Mass or other holy days of obligation, it is permissible for pastoral associates to distribute Holy Communion during the celebration of the Liturgy of the Word. It is understood that the faithful will be properly instructed as to the difference between these celebrations and Mass.
 3. As for the celebration of Liturgies of the Word during the week, Holy Communion is not to be distributed.
 4. As for Liturgies of the Word celebrated when on military field duties, UN missions, etc., if the visit of the chaplain is rare and there is no celebration of the Eucharist planned in the near future, the distribution of Holy Communion is permitted either on Sunday or week days.
 5. As for Cadet Camps, during periods of survival training, for example, if there is no foreseen celebration of Sunday Mass in the near future and if it is impossible for cadets to attend Mass in a civilian parish, Holy Communion could be permitted during Liturgies of the Word, with the permission of the Senior Chaplain (RC) on the base/formation/unit/wing.
 6. I encourage you also to refer to *The Ritual for Sunday Celebration of the Word and Hours* published by the CCCB in 1995. The introductory Pastoral Notes can assist chaplains in a better understanding of these celebrations thereby nourishing the faith of your communities.
1. On m'a récemment informé que les aumôniers désirent une précision quant à la politique diocésaine portant sur la distribution de la Sainte Communion pendant les Liturgies de la Parole.
 2. Étant donné l'obligation des fidèles de participer à la messe dominicale ainsi qu'aux autres jours de précepte, il est permis aux agents de pastorale de distribuer la Sainte Communion durant les célébrations de la parole. Il est entendu que les fidèles auront été adéquatement instruits de la différence entre ces célébrations et la Messe.
 3. En ce qui concerne les Liturgies de la Parole durant la semaine, la Sainte Communion ne sera pas distribuée.
 4. En théâtre opérationnel, missions de l'ONU, etc., si la visite de l'aumônier est rare et qu'il n'y a aucune célébration de l'Eucharistie prévue prochainement, la distribution de la Communion est permise le dimanche ou les jours de semaine.
 5. Pour les camps de cadets, durant les périodes d'entraînement en survie, par exemple, s'il n'y a pas de célébration de la messe prévue prochainement et s'il est impossible pour les cadets d'assister à la messe dans une paroisse civile, la Communion pourra être distribuée durant les Liturgies de la Parole, avec la permission de l'aumônier senior (CR) de la base/formation/unité/escadre.
 6. Je vous encourage également à revoir le rituel des *Assemblées dominicales en attente de célébration eucharistique* publié par la CÉCC en 1995. L'introduction aidera les aumôniers à mieux comprendre ces célébrations afin de nourrir la foi de vos communautés.

Signed in Ottawa, Ontario, October 20, 1999.

Signé à Ottawa, Ontario, le 20 octobre 1999.

l'Ordinaire militaire du Canada

Donald J. Thériault
Military Ordinary of Canada

Chancellor/Chancelier